

الحمد لله وحده، والصلاة والسلام على من لا
نبي بعده، وعلى آله وصحبه، أما بعدُ

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته



LESSON 11

WHAT'S WRONG WITH CHRISTIAN BELIEFS?

EXAMINING THE CHRISTIAN CLAIMS OF SONSHIP & TRINITY.

PRESENTED BY: IMAM RAOUF ZAMAN

MCMC LEARNING SERIES:

CONTEMPORARY COMPREHENSION OF THE IMAN: BELIEFS, ARGUMENTS AND PROOFS



TWO CHRISTIAN CLAIMS THAT VIOLATE TAWHID

Christians ardently propagate these two doctrines:

- *Jesus is the Son of God
- *The Trinity.

What does the Qur'an say about them?

- *Allah has no son.
- *Allah is not one in three.

ALLAH HAS NO SON

﴿وَقَالُوا اتَّخَذَ اللَّهُ وَلَدًا ۚ سُبْحَانَ اللَّهِ ۗ بَل لَّهُ مَا فِي السَّمَاوَاتِ وَالْأَرْضِ ۗ كُلُّ لَّهُ قَانِتُونَ ﴿۱﴾﴾

They say, "Allah has taken a son." Exalted is He! Rather, to Him belongs whatever is in the heavens and the earth. All are devoutly obedient to Him. (2:116)

﴿قَالُوا اتَّخَذَ اللَّهُ وَلَدًا ۚ سُبْحَانَ اللَّهِ ۗ هُوَ الْغَنِيُّ ۗ لَهُ مَا فِي السَّمَاوَاتِ وَمَا فِي الْأَرْضِ ۗ إِنْ عِنْدَكُمْ مِنْ سُلْطَانٍ بِهَذَا ۗ أَتَقُولُونَ عَلَى اللَّهِ مَا لَا تَعْلَمُونَ ﴿۲﴾﴾

They say, "Allah has taken a son." Exalted is He; He is the [one] Free of need. To Him belongs whatever is in the heavens and whatever is in the earth. You have no authority for this [claim]. Do you say about Allah that which you do not know? (10:68)

ALLAH HAS NO SON

﴿وَقَالَتِ الْيَهُودُ عُزَيْرٌ ابْنُ اللَّهِ وَقَالَتِ النَّصَارَى الْمَسِيحُ ابْنُ اللَّهِ ط ذَٰلِكَ قَوْلُهُمْ
بِأَفْوَاهِهِمْ ط يُضَاهَتُونَ قَوْلَ الَّذِينَ كَفَرُوا مِنْ قَبْلُ ۗ قَاتَلَهُمُ اللَّهُ ۗ أَنَّىٰ يُؤْفَكُونَ﴾

The Jews say, "Ezra is the son of Allah "; and the Christians say, "The Messiah is the son of Allah." That is their statement from their mouths; they imitate the saying of those who disbelieved [before them]. May Allah destroy them; how are they deluded? (9:30)

THE QUR'AN REJECTS THE TRINITY

Believers in the Trinity are disbelievers.

﴿لَقَدْ كَفَرَ الَّذِينَ قَالُوا إِنَّ اللَّهَ ثَالِثُ ثَلَاثَةٍ ۚ وَمَا مِنْ إِلَهٍ إِلَّا إِلَهٌ وَاحِدٌ ۚ وَإِنْ لَمْ
يَنْتَهُوا عَمَّا يَقُولُونَ لَيَمَسَّنَّ الَّذِينَ كَفَرُوا مِنْهُمْ عَذَابٌ أَلِيمٌ﴾

They have certainly disbelieved who say, "Allah is the third of three." And there is no god except one God. And if they do not desist from what they are saying, there will surely afflict the disbelievers among them a painful punishment. (5:73)



THE QUR'AN REJECTS THE DIVINITY OF JESUS ﷺ

﴿لَقَدْ كَفَرَ الَّذِينَ قَالُوا إِنَّ اللَّهَ هُوَ الْمَسِيحُ ابْنُ مَرْيَمَ ۗ﴾

They have certainly disbelieved who say, "Allah is the Messiah, the son of Mary" (5:72)



CHRISTIAN CONCEPT OF SONSHIP

﴿قُلْ إِنْ كَانَ لِلرَّحْمَنِ وَلَدٌ فَأَنَا أَوَّلُ الْعَابِدِينَ﴾

Say, [O Muhammad], "If the Most Merciful had a son, then I would be the first of [his] worshippers." (41:81)



LESSON 12

ARE WE LIKE GOD? DID GOD CREATE US IN HIS OWN IMAGE?

“THERE IS NOTHING WHATSOEVER LIKE HIM”

PRESENTED BY: IMAM RAOUF ZAMAN

MCMC LEARNING SERIES:

CONTEMPORARY COMPREHENSION OF THE IMAN: BELIEFS, ARGUMENTS AND PROOFS



DU'A

وآخر دعوانا أن الحمد لله رب العالمين